



## 學位論文學術倫理暨原創性聲明書

1. 本人 ○○○ (就讀○○學系碩士/碩專/博士班, 學號: 11XXXXXX) 已完全了解本校學術倫理之定義與行為規範, 僅此嚴正聲明, 本人所撰寫之學位論文/書面報告/技術報告, 確實為本人之研究及撰寫, 並且經自我檢核後確認無違反以下學術倫理之情事:

- (1) 造假
- (2) 變造
- (3) 抄襲(包括不同語言之翻譯)
- (4) 由他人代寫
- (5) 直接使用生成式 AI 生成之內容 (請參見「亞洲大學針對生成式 AI 工具之教學因應措施」)
- (6) 涉及其他一切有違著作權及學術倫理之情事。

以上若衍生相關民事、刑事責任, 概由本人負責, 概無異議。

2. 學位論文已確實經本校論文內容相似度比對系統檢核, 比對結果相似度為 % (檢附論文初稿及原創性比對系統檢測結果截圖畫面), 符合系、所、學位學程自訂標準。

聲明人: \_\_\_\_\_ (請親簽)  
中華民國 \_\_\_\_\_ 年 \_\_\_\_\_ 月 \_\_\_\_\_ 日

指導教授簽章:

共同指導教授簽章 (無免):

系所 (學位學程) 主管簽章: \_\_\_\_\_

備註: 自111學年度起, 研究生應將本聲明書送交指導教授及系、所、學位學程主管簽章, 本聲明書正本由各系、所、學位學程留存備查。



## Statement of Academic Ethics and Originality Comparison

1. As the author of this thesis/dissertation, I ( Name \_\_\_\_\_ , Student ID number \_\_\_\_\_ Department \_\_\_\_\_ ) fully understand the definition and regulations regarding academic ethics at this university. I hereby solemnly declare that the degree thesis/written report/technical report I have authored is entirely the result of my own research and writing. After conducting a thorough self-review, I confirm that it does not violate any of the following academic ethical standards:

- (1) Fabrication
- (2) Falsification
- (3) Plagiarism (including translation between different languages)
- (4) Ghostwriting (written by another person)
- (5) Direct use of content generated by generative AI tools (please refer to "Asia University's Teaching Response Measures for Generative AI Tools")
- (6) Any other actions that infringe upon copyright or violate academic ethics.

If any civil or criminal liability arise from this matter, I shall bear full responsibility without objection.

2. I confirm that I have submitted my thesis/dissertation to the originality comparison system of the university and receive a similarity score of \_\_\_\_\_ %(Enclose first draft of paper and original report signed by advisor), which is in accordance with the standard set by the respective department, graduate institute, or degree program.

Student Name (Please Print Clearly):

---

Student Number: \_\_\_\_\_

Date: \_\_\_\_\_ Y \_\_\_\_\_ M \_\_\_\_\_

Signature of Advisor of Thesis/Dissertation: \_\_\_\_\_

Signature of Co-advisor of Thesis/Dissertation (if any): \_\_\_\_\_

Signature of Chair of the Department or Degree program: \_\_\_\_\_

Note: From the fall semester of the academic year 2022, students must submit the statement of academic ethics and originality comparison with the signature of the advisor(s) and the chair of the department or degree program to the department for future reference.